
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU  

JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH  

DNE 4. 12. 2007 
 

Přítomni (bez titulů):  Alois Křišťan, Simona Poláková, Iva Dostálková, Petr 

Koutecký, Vojtěch Kasalický, Rostislav Smíšek, Michal Bauer, 

Zuzana Gilarová, Kateřina Pípová, Renata Jandová, Gabriel 

Švejda, Stanislav Suda, Adam Mackerle, František Štěch, 

Kateřina Brichcínová, Petr Boštík, Ondřej Doskočil, Iva 

Brabcová, Pavel Scholz, Veronika Drymlová, Vladislav 

Kukačka, Eva Hradecká, Ondřej Koukol, Šárka Demelová, 

Lenka Čížková, Josef Velíšek 

Hosté (bez titulů): Zdeněk Brandl, Růžena Matajsová, Libor Grubhoffer 

Omluveni (bez titulů):  Antonín Šmejkal, Viktor Vojtko, Jan Riegert, Jiří Alina, Marie 

Ryantová, Václav Šnorek, Pavel Ondr, David Kaftan, Julie 

Soukupová, Martin Pšenička 

Nepřítomni a neomluveni: Ludvík Friebel, Petr Lískovec, Lenka Böhmová, Radek Holcepl 

 

Zapisovatel: M. Bauer, ověřovatelé zápisu: K. Pípová a F. Štěch 

Sčitatelé: P. Boštík a O. Doskočil 

 

Hlasování o zapisovateli a ověřovatelích: 

studenti: pro – 11, proti – 0, zdržel se – 0 

učitelé: pro – 14, proti – 0, zdržel se – 1   

 

Program: 
1.  Novela Stipendijního řádu JU. 

2. Schválení delegáta PF JU do sněmu RVŠ. 

3. Komise CIT. 

4. Další pracovní komise AS JU (legislativní, ekonomická). 

5. Studentská komora AS JU. 

6. Informace z RVŠ. 

7. Různé. 

 
Ad1) Novela Stipendijního řádu JU: 

 

Akademický senát Jihočeské univerzity nejprve vyslechl příspěvek prorektora JU Brandla, ve 

kterém žádal zanesení změn do Stipendijního řádu JU. Tuto žádost glosovala právnička JU 

Matajsová. Po rozsáhlé diskusi mezi prof. Brandlem a JUDr. Matajsovou o způsobu 

přiznávání sociálního stipendia byly navrženy tyto změny ve formulaci Stipendijního řádu 

podle nařízení MŠMT: 

Do Článku 1 přesunout odkaz na zákon z Článku 2: „(…) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých 

školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění 

pozdějších předpisů (dále jen „zákon“), které (…)“. 

Z Článku 2 tuto pasáž vyškrtnout. 

Článek 4 odst. 1, písm. e) Stipendijního řádu JU – Ubytovací stipendium škrtnout a nahradit 

větou – „nemá místo trvalého pobytu v okrese, v němž je místo jeho studia“. 

V Článku 5 odst. 2 vyškrtnout 2. větu („Sociální stipendium se vyplácí […] přiznání.) a 

doplnit odstavec o novou, poslední větu: „Splňuje-li student podmínky návrhu na sociální 

stipendium jen po část kalendářního měsíce, přiznává se mu toto stipendium ve výši, v jaké 

mu náleží za celý kalendářní měsíc.“ 



V tomtéž Článku odst. 3 doplnit slovo „zákona“ do první věty („…odstavce 3 zákona…“). 

 

Hlasování o změnách ve formulaci Stipendijního řádu JU: 

studenti: pro – 11, proti – 0, zdržel se – 0 

učitelé: pro – 14, proti – 0, zdržel se – 1   

 

Po tomto hlasování bez vysvětlení opustili 3 studenti jednání AS JU, čímž nastala častá 

situace, tedy že AS JU nebyl usnášeníschopný. Další body byly tak buď povahy informativní, 

nebo hlasování o nich bude muset proběhnout elektronicky. 

 

Ad2) Schválení delegáta PF JU do sněmu RVŠ: 

Bod nemohl být naplněn, neboť AS JU nebyl usnášeníschopný. O navrženém delegátovi 

Jaroslavu Ichovi se bude hlasovat elektronicky.  
 

Ad3) Komise CIT: 

Senátorka Dostálová vyzvala přítomné, aby se aktivně zapojili do práce komise zabývající se 

CIT. Do komise byli navrženi zástupci jednotlivých fakult, s výjimkou ekonomické fakulty, 

která nebyla na dnešním jednání AS JU zastoupena žádným svým senátorem. Za členy této 

komise pod vedením senátorky Dostálkové byli navrženi: K. Pípová, G. Švejda, A. Mackerle, 

P. Scholz, E. Hradecká a L. Čížková. 

 

Ad4) Další pracovní komise AS JU (legislativní, ekonomická). 

Předsedou AS JU bylo navrženo zřídit další dvě komise: ekonomickou (vedenou A. 

Šmejkalem) a legislativní (v čele s O. Doskočilem). 

Za členy ekonomické komise byli navrženi: A. Šmejkal, V. Kasalický, R. Smíšek, R. 

Jandová, F. Štěch, I. Brabcová, P. Ondr a J. Velíšek. 

Za členy legislativní komise byli navrženi: O. Doskočil, P. Koutecký, Z. Gilarová, S. Suda, K. 

Brichcínová, V. Kukačka, zástupce ekonomické fakulty nebyl určen z důvodu nepřítomnosti 

senátorů z EF JU. 

 

Ad5) Studentská komora AS JU: 

Neměla žádné informace. 

  

Ad6) Informace z RVŠ:  

Z důvodu omluvené nepřítomnosti zástupce v RVŠ dr. Bezecného podal pouze předseda AS  

JU informaci o tom, že v RVŠ se diskutují informace o případném snížení úlohy 

akademických senátů ve strukturách veřejných vysokých škol.  

 

Ad7) Různé 

Prorektor Brandl upozornil, že bude třeba v brzké době veškeré informace o studiu podávat 

podle požadavků EU. 

Senátor Doskočil opětovně upozornil na neblahý stav AS JU, který je způsoben 

nedostatečnou přítomností zejména senátorů Studentské komory AS. Práce AS je tak 

paralyzována a situace se stává minimálně trapnou. Nepochopitelné chování některých 

studentských senátorů vedlo k návrhu, zda by nebyl vhodnější zrušit hlasování po komorách 

AS JU. 

 

Termín příštího zasedání AS JU nebyl předběžně stanoven. 

 

         Zapsal: Bauer 


	Program:

